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Version française ci-dessous 

 

SHOULDER 2 SHOULDER COMMITTEE 

TERMS OF REFERENCE    
 

Type of Committee: Standing Committee reporting to the Board of Directors 

(hereafter referred to as ‘the Board’) and meet Monthly.   

General Purpose:   

 

The Shoulder 2 Shoulder Committee (S2S) is a standing committee with goals of 
ensuring the successful operation of a program to facilitate the planning, scheduling, 
organizing, and hosting of the injured veteran, RCMP and caregiver camps. The 
work of the committee will be fully aligned with the goals of CADS as identified in the 
strategic planning. 
 

Key Duties and Responsibilities:  

 

1. Developing committee goals to achieve S2S camps and other event goals for 

the coming year. 

 

2. Planning and implementing the annual S2S camps and maintaining the S2S 
website. 

  

3. Steward sponsors and donors and collaborate with the 
sponsorship committee for event opportunities and fund 
development. 

 

4. Identifying opportunities for additional events if they will provide further 
opportunities for veteran and enhance CADS profile / volunteer and 
instructor retention within the community.  

The S2S committee may strike sub-committees as required; for example, a sub-
committee to plan and implement the individual S2S camps. Sub-committees shall 
report to the committee.  
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Committee Composition 

• The Committee shall consist of up to three (3) Board Directors appointed by 
the CADS Board of Directors. 

 

• At the discretion of the Committee Chairperson, resources, including 
resources from outside the organization may be secured by the Committee 
on an ad hoc basis to assist it in effectively delivering its mandate. 

  

• The CADS President is entitled to attend Committee meetings in an ex-officio 
capacity.   

Committee Meetings 

• The committee shall meet at least monthly with dates established by the 
Committee Chair.  
  

• Additional meetings to be determined and scheduled, as required, by the 
Committee Chair. 

 

• Meetings should occur at least one week in advance of full Board meetings to 
allow sufficient time for preparation and circulation of materials as required. 

 

• Quorum is a simple majority. 

Roles and Responsibilities 

• The Committee Chair organizes, presides over, provides a report at each 
Board meeting as appropriate, and ensures minutes of the meetings are 
prepared and shared with the Board in a timely manner. Committee members 
attend all scheduled meetings, diligently review all materials, and provide 
constructive recommendations as appropriate.  
 

• Additional attendees may be invited at the Committee Chair’s discretion.  
 

The preceding is the Shoulder 2 Shoulder Committee Terms of Reference in 

their entirety.  Changes to these Terms of Reference can only be made with the 

approval of the full Board.  
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COMITÉ ÉPAULE À ÉPAULE (S2S/EAE) 
MANDAT 

Type de comité : Comité permanent relevant du conseil d'administration (ci-après dénommé « le 

conseil ») et se réunissant tous les mois. 

Objectif général : 

Le comité épaule à épaule (S2S/EaE) est un comité permanent dont l'objectif est d'assurer le bon 

déroulement d'un programme visant à faciliter la planification, la programmation, l'organisation et 

l'accueil des camps destinés aux anciens combattants blessés, aux membres de la GRC et aux 

aidants naturels. Le travail du comité sera entièrement aligné sur les objectifs de CADS tels qu'ils 

sont définis dans le plan stratégique. 

Principales fonctions et responsabilités : 

1. Élaborer les objectifs du comité afin de réaliser les camps EaE et les autres objectifs de l'année à 

venir. 

2. Planifier et mettre en œuvre les camps EaE annuels et assurer la maintenance du site web EaE. 

3. Assurer le suivi des commanditaires et des donateurs et collaborer avec le comité de commandite 

pour trouver des occasions d'événements et de financement. 

4. Recenser les occasions d'événements supplémentaires s'ils offrent d'autres possibilités aux 

anciens combattants et améliorent l'image de CADS ou la fidélisation des bénévoles et des 

instructeurs au sein de la communauté. 

Le comité EaE peut créer des sous-comités au besoin, par exemple un sous-comité chargé de 

planifier et de mettre en œuvre les camps EaE individuels. Les sous-comités relèvent du comité. 

Composition du comité 

· Le comité est composé d'un maximum de trois (3) membres du conseil d'administration nommés 

par le conseil d'administration de CADS. 

· À la discrétion du président du comité, des ressources, y compris des ressources extérieures à 

l'organisation, peuvent être obtenues par le comité sur une base ad hoc afin de l'aider à s'acquitter 

efficacement de son mandat. 

· Le président de CADS est habilité à assister aux réunions du comité à titre d'officier d'office. 
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Réunions du comité 

· Le comité se réunit au moins une fois par mois, à des dates fixées par le président du comité. 

· Des réunions supplémentaires peuvent être déterminées et programmées, au besoin, par le 

président du comité. 

· Les réunions doivent avoir lieu au moins une semaine avant les réunions plénières du conseil 

d'administration afin de laisser suffisamment de temps pour la préparation et la diffusion des 

documents nécessaires. 

· Le quorum est la majorité simple. 

Rôles et responsabilités 

· Le président du comité organise et préside les réunions, présente un rapport à chaque réunion du 

conseil d'administration, le cas échéant, et veille à ce que les procès-verbaux des réunions soient 

préparés et communiqués au conseil d'administration en temps opportun. Les membres du comité 

assistent à toutes les réunions prévues, examinent avec diligence tous les documents et formulent 

des recommandations constructives, le cas échéant. 

· D'autres participants peuvent être invités à la discrétion du président du comité. 

Ce qui précède constitue l'intégralité du mandat du comité épaule à épaule. Toute 

modification de ce mandat ne peut être apportée qu'avec l'accord de l'ensemble du conseil 

d'administration. 
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